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El president del grup parlamen-
tari socialdemòcrata, Jaume Bar-
tumeu, va informar ahir, a Casa
de la Vall, d’una trobada que va
tenir lloc diumenge passat, amb
el secretari d’Estat de planificació
i relacions institucionals del mi-
nisteri de Foment espanyol, Víc-
tor Morlán. L’anunci arriba tot
just després que el líder del PS
hagi participat, durant el cap de
setmana, al XXXVII Congrés Fe-
deral del Partit Socialista obrer
espanyol.

Durant la conversa amb Mor-
lán, Bartumeu es va interessar
per les infraestructures ferrovià-
ries del nord de Catalunya. L’ob-
jectiu del líder socialdemòcrata
era intentar comprovar a quina
de les dues línies, que actualment
arriben fins als Pirineus, es dóna
preferència, i així saber quina se-
ria més adient per ser ampliada.
De tota manera, actualment exis-
teix un conflicte de competències
entre l’Estat i les comunitats au-
tònomes en matèria d’infraes-
tructures ferroviàries. És per això
que Bartumeu està pendent “d’u-
na reunió amb Joaquim Nadal”, el
màxim responsable de les obres
públiques que s’executen a Cata-
lunya, “per saber quina línia prio-
ritza la Generalitat”. Actualment,
les dues línies que passen prop

del Principat són la que va fins a
Puigcerdà i la Tour de Carol, ges-
tionada per Renfe, i la que viatja
fins a Tremp i la Pobla de Segur,
gestionada per ferrocarrils de la
Generalitat.

El líder del PS també té previst
reunir-se d’aquí a uns quinze dies
amb el president de la Generali-
tat, José Montilla, per tractar
aquestes i altres qüestions.

PROBLEMES AMB EL TRILATERAL

Bartumeu va tornar a parlar
dels problemes dels emigrants
que no són tractats a Espanya se-
gons el que estableix l’acord trila-
teral. D’aquesta manera responia

a unes declaracions de la minis-
tra d’Afers Exteriors, Meritxell
Mateu, en les quals deia que des
del Govern es feia un seguiment
exhaustiu de tots els casos que
havien tingut problemes al país
veí a l’hora de tramitar els permi-
sos de treball i residència. “Si de
debò tinguessin seguiment i em-
para”, va afirmar Bartumeu, “no
vindrien a plantejar-nos queixes
a nosaltres.”

Durant el congrés del PSOE, a
més, es va reunir amb el ministre
d’Afers Exteriors d’Espanya, Mi-
guel Ángel Moratinos, amb qui va
discutir sobre aquesta qüestió.
“Que haguem anat a parlar amb

el ministre demostra que els que
més ens hem preocupat pel tema
som nosaltres”, hi va afegir el so-
cialdemòcrata. A més, va comu-
nicar que després de les vacances
d’estiu mantindrà una trobada
amb Teresa Cunillera, vicepresi-
denta primera del parlament es-
panyol i diputada per Lleida del
partit dels socialistes de Catalu-
nya. Amb ella tractarà el tema
dels treballadors fronterers; no
només dels que vénen d’Espanya
per treballar al Principat, sinó
també dels andorrans que no po-
den pagar-se un habitatge i es
veuen obligats a residir a la pro-
víncia de Lleida.

Bartumeu va mantenir una trobada amb Víctor Morlán, el ministre de Foment espanyol
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El cap de l’oposició, Jaume
Bartumeu, va aprofitar el
congrés del PSOE per
tractar temes d’interès per
al país, com ara la situació
dels emigrants a Espanya
o les infraestructures.

Jaume Bartumeu

“Ens reunirem amb
Nadal per saber quina
línia prioritza la
Generalitat”

CAP DE L’OPOSICIÓ

“Si els emigrants
tinguessin seguiment i
empara no ens
plantejarien queixes”

QUÈ HA DIT

Jaume Bartumeu va revelar que
també havia parlat amb Víctor
Morlán sobre el futur aeroport
de la Seu d’Urgell. El líder so-
cialdemòcrata va recordar que
continua sent contrari a una par-
ticipació del Govern en la realit-
zació d’aquesta infraestructura,
però que, en cas que s’arribés a
produir, “abans caldria signar un
conveni internacional amb Es-
panya”. També va lamentar que
Xavier Jordana tornés a treure el
tema d’un projecte d’aeroport
dins el territori nacional, perquè
“és una mala manera de nego-
ciar amb la Generalitat”. A més,
va recordar que es tracta d’una
possibilitat que ja s’ha estudiat
moltes vegades, i que “ja fa
molt de temps que es va deses-
timar, per l’enorme dificultat
tècnica”.

Per participar a
l’aeroport caldria
un conveni

Els grups parlamentaris final-
ment han arribat a un acord per
refer les comissions legislatives,
després que els membres de Re-
novació Democràtica abando-
nessin el grup socialdemòcrata.
El president dels liberals, Jordi
Jordana, i el dels socialdemòcra-
tes, Jaume Bartumeu, van expres-
sar ahir la satisfacció per la solu-
ció que es va adoptar a la Casa de
la Vall, després d’una junta de
presidents en la qual el síndic ge-
neral, Joan Gabriel, els va dema-
nar consens per continuar la le-
gislatura.

L’acord deixarà com fins ara les
comissions de política ter ritorial i

urbanisme, afers socials i educa-
ció, sense cap representació dels
consellers no adscrits a cap grup
(Ricard de Haro i David Pérez).
Les comissions de finances i eco-
nomia tindran vuit membres:
quatre consellers liberals, dos so-
cialdemòcrates, un de CDA + Se-
gle 21 i un de no adscrit. Hi haurà
tres comissions que des d’ara dis-
posaran de set membres: interior,
política exterior i sanitat. Tres
consellers seran del Partit Libe-
ral, dos seran socialdemòcrates,
un serà de la coalició centrista i
un altre serà no adscrit.

Jordi Jordana va dir que l’acord
era molt positiu, ja que segons el
seu parer s’havia “respectat la re-
presentativitat de tots els grups.”
“És una fórmula intermèdia entre

els set consellers per comissió
que proposava el PS i els vuit que
proposàvem nosaltres”, hi va afe-
gir. Els liberals encara no han fa-
cilitat els noms dels consellers
que hauran d’incloure les comis-
sions, que passen a tenir més
consellers que abans.

En canvi, el PS ja va expressar
des del primer dia quins conse-
llers incorporava, després de ser
la força política més afectada per
la marxa dels membres d’RD del
grup parlamentari. Víctor Naudi
s’incorpora a la comissió d’exte-
riors i Esteve López a la d’interior.

Durant la junta de presidents
es van tractar altres qüestions,
entre les quals el recurs d’incons-
titucionalitat que s’ha presentat
contra el concordat amb la Santa
Seu. Bartumeu va facilitar a Jor-
dana informació sobre aquest
tràmit.

Acord definitiu per refer les comissions legislatives
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